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Mariášový turnaj v Dožicích 
V dožické hospůdce „U Simči“ proběhlo 

zpestření obyčejného sobotního odpoledne, a to 
turnajem v mariáši (ne, že by tu jinak nebylo živo). 
Dlouho připravovaný turnaj byl uspořádán 22. února. 
Přihlásit se mohl úplně každý, samozřejmě, každý kdo 
mariáš alespoň trošku umí. Prezence pro účastníky 
začala ve 12.00 h a samotný turnaj byl naplánován od 
13:00. Pravidla mariáše Vám přibližovat nebudu, 
protože ani já je neznám. Jediné, co jsem pochytila, 
bylo, že se hrála 3 kola a po každém kole si většina 
soutěžících přesedla k jinému stolu, v čemž měli 
pořadatelé jednoduchý a přehledný systém. Musím říct, 
že asi nikdo z nás neočekával takovou hojnou účast. 
Celkem si přišlo „zamastit mariášek“ 52 přihlášených 
účastníků. 

Pokračování na 4. straně 

 

MARIÁŠOVÝ 
TURNAJ V 
DOŽICÍCH 

MAŠKARNÍ REJ V 
BUDISLAVICÍCH 

DALŠÍ POCHOD 
KE ZDRAVÍ 

MASOPUSTNÍ 
PRŮVOD STARÝ 

SMOLIVEC 

SOČI 2014 

VÝROČNÍ VALNÁ 
HROMADA 

TJ ST. SMOLIVEC 

MAS 



BŘEZEN 2014  Číslo 43; ročník V 

2 
 

Maškarní rej 

V sobotu 22. 2. 2014 jsem se vydala na dětské 
maškarní odpoledne, které se konalo v hostinci U Křížů v 
nedalekých Budislavicích. Vše vypuklo ve 14.00 hodin. 
Někteří z nadšenců poletovali po sále ještě před samotným 
zahájením akce. U vstupu, který byl dobrovolný, se 
návštěvníci mohli obohatit o trumpetky a konfety. 

Děti se zúčastnily v hojném počtu. Nechyběly ani ti 
nejmenší. Viděli jsme kuchaře, víly, zvířátka, princezny, 
myslivce, vojáky. Zkrátka od všeho trochu. Skupina 
MINIMAX si pro děti připravila dvě kola známé hry 
„židličkovaná“. Poprvé se vítězem stal Spiderman a po 
druhém napínavém boji vyhrála Leopardí slečna. 

K občerstvení nechyběly výborné zákusky a nápoje 
všeho druhu. Všem to opravdu moc slušelo. Děti si užily spoustu legrace. 

No a co se odehrávalo večer? Večer se sál naplnil dospělými, kteří si tento 
den chtěli také užít. Okolo deváté se začaly objevovat první masky a opravdu se 
bylo na co dívat. Dorazila zlatá olympionička Martina Sáblíková alias Honza 
Spour, celý hokejový tým v podobě budislavických žen, čarodějnice, kterou 
ztvárnila malá Majda, Hurvínek, Spejbl a Mánička, krvežíznivé upírky z 
Radošic a největší záhadou bylo trio Vinnetou, Ribana a Old Shatterhand, které 
bylo zahaleno v maskách od hlavy až k patě a do poslední chvíle se nevědělo, 
kdo se pod maskami ukrývá. Všichni se skvěle bavili až do půl dvanácté, kdy 
došlo na vyhlášení masek a následné 
odmaskování. Na šestém místě se umístila 
Majda, páté místo ukořistil Hurvínek, Spejbl a 
Mánička, čtvrté místo trio Apačů, které pod 
maskami schovávalo Evu Kubovou, Veroniku 
Kubovou a Vlaďku Strejců. Třetí místo si 
odnesla Sáblíková, druhé upírky a na prvním 
místě se umístily hokejistky z Budislavic. 
Nakonec se rozdala tombola a rodiče, kteří 
nebyli společensky unavení již z dětského bálu, 
mohli trsat do pozdních ranních hodin. 

 
fotky z akce na stránkách obce www.mladysmolivec.cz 

Veronika Straková 

Úderem 14. hodiny, 
zvedli se nadšenci z rodiny. 

Děti přišly s převleky, 
aby v sále mohly dělat neplechy. 

Zakusovaly při tom dobroty, 
které koupily U Křížů u tety. 
Nechyběla kapela ani tanec, 
snad jedině tombola a kanec. 
Děti se vyřádily, bylo jim hej, 
moc si užily Budislavický rej. 

Večer se role vyměnily, 
rodiče děti odložili. 

Přišli si zatrsat na Hasičský bál, 
poslechnout MINIMAX a zaplnit sál. 

http://www.mladysmolivec.cz/�
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Další pochod ke zdraví 
Dne 15. února 2014 se konal další pěší pochod, který organizoval Klub 

turistů Budislavice za účelem odpočinku a protáhnutí svalů. Pochod začal v 
Budislavicích a šlo se do Liškova přes les kolem Přebudova a zpátky přes lesy a 
louky u Měrčína. Zúčastnilo se okolo 25 lidí a dětí. Zvlášť děti měly mnoho 
energie i na konci celého 10 kilometrového pochodu. Dokonce se na výlet se 
svými páníčky vydali i 2 čtyřnozí mazlíčci. Kousek za Liškovem se udělala 
pauza na oběd, muži rozdělali oheň a každý si na něm mohl opéct to, co si doma 
připravil nebo koupil. Během cesty se samozřejmě musel dodržovat pitný režim, 
někteří však měli v batohu i něco jiného než čistou pramenitou vodu, např. 
svařák, piva a někdo i něco ostřejšího na zahřátí. Během pochodu se všichni 
výborně bavili a i přesto, že byl únor, svítilo sluníčko a bylo ideální počasí na 
výlet. V lesích bylo sice trochu chladněji, ale to nikomu nevadilo, dokonce bylo 
občasné ledové osvěžení vítané. Pochod skončil U Křížů v Budislavicích, kde na 
všechny čekala výborná česnečka. Kdo měl ještě náladu a chuť mohl se zdržet 
do večera a počkat si na koleno s pivem. 

Jako všechny ostatní pochody 
bude i tento zapsán do kroniky 
Klubu turistů Budislavice. Ten, kdo 
bude mít zájem, může do kroniky 
nahlédnout a přečíst si o všech 
výletech, které tato organizace 
pořádala. Jsou tam přiložené 
i fotografie z výletů. V budoucnu 
chystá klub další pochod, který by 
měl být k Padrťským rybníkům. 

fotky z akce na stránkách obce www.mladysmolivec.cz 
Aneta Slavíčková 

Jsou chlapi v posilovně a v tom zazvoní 
mobil. Muž ho zvedne a žena říká: "Miláčku, 
můžu si koupit ten kabát za 1500?" "Jasně, že 
můžeš." "A ten mercedes za 1500000?" "Ano 
ten taky." "Ty jsi báječný." "A ten dům za 
5000000?" "Samozřejmě ano." "Díky miláčku, 
jsi úžasnej!" Muž zavěsí a říká: "Pánové, čí to 
byl mobil?" 

Žena přijde ráno domů a tvrdí 
manželovi, že spala u nejlepší 
kamarádky. Manžel pak zavolá jejím 10 
nejlepším kamarádkám a zjistí, že u 
žádné z nich nespala. Muž přijde ráno 
domů a tvrdí, že spal u nejlepšího 
kamaráda. Když manželka vezme telefon 
a zavolá jeho 10 nejlepším kamarádům, 
zjistí, že spal u 7 z nich a 3 jí 
odpřisáhnou, že tam ještě spí! 

http://www.mladysmolivec.cz/�
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Pokračování z titulní strany 

Úderem 13té hodiny už nic nebránilo všem natěšeným „mariášníkům“ v 
započetí hry. Hrálo se a hrálo, z některých hráčů vyzařovala radost, z jiných 
naopak vztek či smutek. Po čtvrté hodině bylo pro soutěžící připraveno malé 
překvapení – svačina, v podobě čerstvé sekané a bramborové kaše. Musím 
uznat, že když hostinská Simča nosila všechny ty vonící porce do sálu, snad 
každému ve výčepu se sbíhaly sliny. Když všichni dojedli své porce a doplnili 
tekutiny, mohlo se pokračovat posledním kolem. 

Konec turnaje byl individuální, záleželo na hráčích, jak rychle zvládli 
odehrát poslední kolo. Ale ti nejrychlejší se objevili ve výčepu po půl šesté. 
Když už i ti úplně poslední hráči složili své karty na stůl a přesunuli se k 
výčepu, následovalo vyhlašování. Pro hráče bylo připraveno přes 40 cen, což 
znamenalo, že si svou výhru odnesl skoro každý. Ptáte se jak dopadlo vyhlášení? 
Kdo že to vlastně vyhrál? Na první místě se umístil pan Miroslav Kugler (z 
Plzně), druhé místo obsadil pan Milan Štěpánek (alespoň jedno místo ze stupně 
vítězů zůstalo doma) a třetí místo si vysoutěžil pan Václav Hobl (z Vlčic). 
Musím říct, že odpoledne se povedlo. Snad i na příště do Dožic zavítá tolik 
návštěvníků. Nezbývá mi nic jiného než poděkovat všem přítomným za účast a 
těšit se na další akci. Fotky z mariáše můžete najít na webových stránkách 
Mladého Smolivce. 
fotky z akce na stránkách obce www.mladysmolivec.cz 

Karolína Černá 

Masopustní průvod ve Starém Smolivci 
Není třeba sáhodlouze rozepisovat, o co se vlastně jedná. Moc dobře to 

každý zná. Již tradiční průvod vsí v maskách. Nejen ve Starém Smolivci se tato 
tradice udržuje, masky chodí také v Radošicích, Budislavicích a samozřejmě i 
v dalších obcích za hranicemi naší obce. 

Co se s postupem času mění, jsou masky. S tradičními maskami se ale už 
málokde setkáte. Ve Starém Smolivci jsou k vidění spíše modernější a mladší 
masky a každý rok se celá vesnice těší, kdo s čím přijde. Mě nejvíce pobavila 
maska Karla Dražana a Pavla Panýrka ml. Šli v přestrojení za sestry 
Williamsovy a měli i vlastní mobilní kurt. Od sportu se chvíli nehneme, protože 
masek z oblasti sportu bylo dost. Nejpočetnější maskou bylo hokejové 
seskupení, v němž nechyběl Jarda Jágr, Petr Nedvěd, jejich dvě masérky a kouč 
Lojza Hadamczik. Další sportovci byli basketbalista Michael Jordan a fotbalista 

http://www.mladysmolivec.cz/�
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Carles Puyol. V průvodu také byli dva Otíci, jeden s kolem košíčkem ze Slunce 
seno a druhý se sluchátky a brašnou s termoskou z Vesničko má středisková. 
Mezi maskami vyčníval klobouk sombrero, jež patřil Mexičanovi. Ze zvířecí 
říše jsme viděli klokana a prase. A v neposlední řadě kuchaře, myslivce, čertici, 
dvě čarodějnice, piráta a prince se střevíčkem, který nikomu 
nepadnul. Poslední masku, bez které snad starosmolivecký 
masopust už ani nemůže být, která snad nevynechala jediný 
masopust, je maska kominíka. Kominík náš maže 
pro štěstí každý rok a je to, dle mého názoru, maska 
s nejdelší tradicí. Celému průvodu samozřejmě 
vévodil známý povoz s kapelou a pojízdným 
občerstvením. 

No uvidíme, jaké masky nás uchvátí a pobaví příští rok. 
Jiří Krejčík 

Soči 2014 
Po čtyřech letech znovu, tentokrát v Soči. Olympiáda, největší událost 

letošního roku, proběhla začátkem února a už od počátku byla velice úspěšná. 
Krásný zahajovací ceremoniál, výprava 98 českých sportovců, zástupci 88 zemí 
světa. 

První soutěžní dny, senzační medaile z biatlonu. Začátek jako ze snu, 
nikdo ovšem netušil, že biatlonové hody budou pokračovat dál. Ondřej 
Moravec, Gabriela Soukalová, Jaroslav Soukup a Veronika Vítková. 
Budoucnost biatlonu v České republice. Ale tohle není všechno, medailové 
ovace mohly pokračovat. Dvojnásobná olympijská medailistka z Vancouvru, 
Martina Sáblíková, obhajovala zlatou medaili v rychlobruslení na dráze 3000 
metrů a 5000 metrů. Každý, kdo sledoval rychlobruslení, si určitě všiml 
nizozemské nadvlády. Našlo se mnoho fanoušků, nejenom českých, co přáli 
Martině výhru. Nemohli se na ty oranžové kombinézy pořád koukat. I když to 
na dráze 3000 metrů na zlato neklaplo, stříbro Martině taky slušelo. Jízda na pět 
kilometrů byla něco jiného. Všichni věřili, že to cinkne. Vylepšený osobní 
rekord, rekord dráhy a zlatá medaile. Co víc si mohli Češi přát? 

Další naděje na cenný kov byly vkládány do snowboardistek, Šárky 
Pančochové a Evy Samkové. Šárka Pančochová, velká adeptka, rozjela svojí 
jízdu skvěle. Po první kole, první místo. Dlouho to vypadalo, ale v druhém kole 
přišel nepříjemný pád, po kterém byla Šárka poslána na vyšetření do nemocnice. 
Nic vážného to nebylo, celkové 4. místo bylo úspěchem. Eva Samková ve svém 
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závodě, od kvalifikace, po finále, 
nenašla přemožitelku, a tak Česká 
republika mohla slavit druhou 
zlatou medaili. V českém domě 
vyvolala Eva zlatý blázinec. Na 
medailový ceremoniál si otočila 
bundu naruby, a jelikož měla zlatou podšívku, symbol zlaté medaile byl na 
světě. 

Mnozí fanoušci upínali pozornost na hokejový turnaj. V něm jsme měli 
samozřejmě také zastoupení. Po prohře v prvním zápase naší reprezentace se 
Švédskem, se snášela kritika na celý tým. Co si budeme povídat, z naší strany to 
opravdu nebyl dobrý hokej. Další zápasy byly výkonnostně lepší, výhra nad 
Lotyšskem, těsná prohra se Švýcarskem. V osmifinálovém zápase narazili naši 
hokejisté na „bratry“ ze Slovenska. Tento zápas si nenechal ujít snad nikdo. Po 
skvělém výkonu, zasloužená výhra. Čtvrtfinálové utkání se Spojenými státy byl 
ovšem pravý opak. Český tým prohrál 5:2 a olympiáda pro něj skončila. 

Samozřejmě jsme měli zastoupení i v ostatních disciplínách, například v 
alpském lyžování Ondřeje Banka, který získal dvě pátá místa, nebo na 
skokanských můstcích, kde bojovala hned čtveřice českých reprezentantů. 
Nedělní závěrečný ceremoniál byl také povedený, zhasnul olympijský oheň a 
hry v Soči se staly minulostí. 

Česká výprava předvedla skvělé výkony, přivezla 8 olympijských medailí 
a tím se staly hry v Soči nejúspěšnějšími hrami v historii České republiky. 
Děkujeme českým sportovcům za skvělou reprezentaci a přejeme jim další 
sportovní úspěchy. 

Michaela Nesvedová 



BŘEZEN 2014  Číslo 43; ročník V 

7 
 

Výroční valná hromada fotbalistů aneb krátké 
ohlednutí za dlouhou sezonou 2013 

V sobotu 6. 2. 2014 se všichni příznivci fotbalového sportu sešli v 
hostinci Na zámečku, kde se konala výroční valná hromada TJ Starý Smolivec. 
Já jsem byla u toho a přináším Vám reportáž o tom, co se na schůzi řešilo. 

Vše začalo v 18:00 h, kdy se jako první ujal slova Miroslav Dražan, aby 
všechny hosty řádně přivítal a paní starostce předal květiny za podporu v sezóně 
2013. Po seznámení s programem následovalo úvodní slovo předsedy Karla 
Dražana, který fotbalisty a fanoušky zahltil informacemi, jak celý rok 2013 
probíhal. 

Dozvěděli jsme se, že proběhla rekonstrukce branek, úprava tenisových 
kurtů, zakoupila a instalovala se světelná tabule, na které máme možnost vidět 
výsledky v průběhu zápasu a dále jen běžné úpravy spojené s údržbou hřiště. 
Další částí bylo seznámení fotbalistů s plány na rok 2014. Z těch 
nejdůležitějších je to výsadba tújí za bránami, nátěry zábradlí, údržba tenisových 
kurtů a především inovace a modernizace střídaček. Toto téma rozdmýchalo 
velkou konverzaci o tom, kam by se měly střídačky umístit. Zda-li mají zůstat 
na stejném místě před tribunami, nebo se mají přemístit na opačnou stranu 
hřiště. Hodně lidí vyjádřilo svůj názor, ale po závěrečném hlasování si fotbalisté 
prosadili střídačky na původním místě a to i přes komentáře mnoha lidí. 
Diskutovalo se o tom, že na druhé straně hřiště bude na fotbalisty pršet nebo 
svítit hodně sluníčko, naopak také padl názor, že pokud se střídačky přemístí na 
druhou stranu, bude mít trenér více klidu a nebude ovlivňován fanoušky. Asi 

nejlepší názor, po kterém se 
nálada uvolnila, měl Roman 
Karlík, který navrhl, aby domácí 
střídačky zůstaly na svém místě a 
střídačky hostů se přesunuly na 
druhou stranu. 

Další, kdo si vzal slovo, 
byl sám trenér Marcel Voříšek, 
který na úvod zmínil 5. místo, 
na kterém se tým umístil na 
konci podzimu. Následovala 
pochvala za poslední tři 
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zápasy, ale také komentář k prohranému zápasu s Dlouhou Vsí. Došlo i na 
tréninky, které byly rozděleny pro hráče z Prahy a Plzně a pro hráče ze Starého 
Smolivce. Trenér s tímto spokojen moc není, ale na druhou stranu je rád, že se 
fotbalisté snaží a mají odtrénováno. Co se týká hostování, tak Martin Hrkel se na 
hřišti v jarní sezóně objeví a o hostování Mirka Duška bude rozhodnuto do 
poloviny března. Navíc nás také trenér pozval na první zápas, který se bude 
konat 23. března. 

Ke konci schůze se slova ujal Honza Spour, jakožto hospodář, aby shrnul 
finanční situaci celého týmu. Jen pro zajímavost a pro fanoušky, abyste si 
dokázali představit, co a jak se financuje, tak např. 2 300 Kč stojí startovné, na 
dotacích hráči získali 14 332 Kč, pokuty za rok 2013 činily 7 994 Kč a finanční 
podpora ze strany obce činí 120 000 Kč na rok. 

Nakonec bylo připraveno občerstvení ve formě bufetu a všichni se tak 
mohli po vyčerpávající schůzi občerstvit. K žádné zásadní rozepři nedošlo a 
všichni se už těší na novou sezónu. 

Za celý redaktorský tým přeji hráčům mnoho úspěchů, málo zraněních a 
dobré výsledky. 

Veronika Kubová 

 
 
 
 
 

Vzdělávací semináře projektu Renesance venkovského ovocnářství 

Seminář na téma Výroba ovocných produktů tradičně i moderně, který se konal ve čtvrtek 
30.1. 2014, otestoval maximální kapacitu společenské místnosti Domu s pečovatelskou službou 
ve Spáleném Poříčí. Trochu překvapivě, neboť nebývá v dnešní době zvykem, aby místnosti, ve 
kterých se pořádají vzdělávací akce, zrovna praskaly ve švech. 

Nebývalý zájem účastníků, tak jen potvrdil, že téma ovocnářství, zahrádkářství a zpracování 
produktů ze zahrad a sadů je venkovu stále blízké. A pořadatelům z MAS svatého Jana 
z Nepomuku potvrdil, že realizace projektu Renesance venkovského ovocnářství 
podpořeného v Programu rozvoji venkova, opatření IV.2.1. Realizace projektů spolupráce, byl 
trefou do černého. 

S lektorkou Alenou Gajduškovou jsme si postupně povídali o vhodnosti jednotlivých odrůd 
jablek, hrušek a dalšího ovoce pro další zpracování, a zda v tomto ohledu „vítězí“ nové odrůdy, 
nad starými, či je tomu spíše naopak. Jak ovoce zpracovávaly naše babičky a jak to i dnes dělat 
zdravě bez konzervantů a cukru, nebo jak hodnotně využít „zbytky“ ovoce třeba z moštování. 
Svůj pohled na zdravé konzumování ovoce nabídla Lenka Rojíková, expertka na zdravou výživu a 
makrobiotiku. Pro mnohé možná překvapivý, přesto, nebo právě proto poučný. Výsledky svého 
experimentu s konzervací jablečného moštu přírodními konzervanty představila Lenka 

Členové redakčního týmu: 

Karolína Černá, Aneta Slavíčková, Veronika 
Straková, Jiří Krejčík, Veronika Kubová, 
Michaela Nesvedová 
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Stachová. Výsledky pravda zatím mnoho optimismu nedávají, ovšem beznadějné to také není. 
Navíc příroda nabízí tolik možností, takže v experimentování se bude pokračovat. Zajímavým 
zpestřením akce byla ochutnávka ovocných produktů, přičemž některé z nich byly připraveny na 
semináři v provizorní kuchyni přímo před účastníky semináře. 

Nestihli jste navštívit seminář ve Spáleném Poříčí? Nevadí, srdečně Vás zveme na další semináře, 
které se budou konat  v Nepomuku a Žinkovech: 

1. Možnosti extenzivního ovocnářství v dnešní době, Městské muzeum Nepomuk, 18.3. 
2014 od 17,00 hod. 

2. Výroba ovocných produktů tradičně i moderně, Klub svatého Václava v Žinkovech, 
20.3. 2014 od 17,00 hod.  

Více informací na www.mas.nepomucko.cz. 
Michal Arnošt 

Co se podařilo v oblasti „Představení a poznání dědictví regionu“ 

Celkem 79 regionálních projektů získalo za posledních 6 let podporu od MAS sv. Jana 
z Nepomuku. Mezi nimi byly také čtyři projekty zaměřené na Představení a poznání dědictví 
regionu. Jednou z výhod těchto projektů byla i skutečnost, že na ně mohli žadatelé získat i 
stoprocentní dotaci, protože nejen péče o fyzický stav kulturního dědictví, ale rovněž péče o 
znalosti obyvatel vztahující se k tomuto dědictví, je součástí strategie MAS. Čím větší poznání, 
tím větší uvědomění si kořenů, které člověk v daném území má, tím snazší prosazení aktivit 
směřujících k obnově a využití kulturního dědictví. 

V roce 2010, V. Výzvě MAS, byly podpořeny dva vzdělávací projekty. Občanské sdružení MEZI 
KOPCI, o.s., získalo prostředky na svůj projekt Vzdělávací semináře pro rozvoj jižního Plzeňska, 
který měl za cíl pod vedením čistě regionálních lektorů pomoci ženám na mateřské dovolené, 
bez zaměstnání či v penzi naučit se tradiční řemeslné rukodělné techniky, pomocí niž by si poté 
ženy mohly přivydělávat. Jednalo se např. o keramiku bez hrnčířského kruhu, výrobu svíček, 
výrobu šperků či řezbářství, ale také péči o památky území s praktickými příklady obnovy 
drobných sakrálních a funebrálních památek. V rámci projektu byla rovněž vydána odborná 
brožurka či spuštěni webové stránky vzdelavani.nepomucko.cz.  

Druhým podpořeným projektem byl projekt Společnosti přátel starého Nepomuka, o.s. „Historie 
a kulturní dědictví Nepomucka“, který vzdělával účastníky v různých historických oblastech a 
událostech regionu včetně odborných exkurzí. Výstupem projektu bylo vydání odborného 
sborníku. 

Další příležitost pro žadatele v oblasti vzdělávání přišla v roce 2012, kdy byly podpořeny opět 
dva projekty zaměřené na tuto oblast. Svých zkušeností s první žádostí využilo opět občanské 
sdružení MEZI KOPCI, a tentokrát uspělo s projektem Oživme tradice venkova, který reflektoval 
jednotlivé tradiční svátky a obyčeje, a v rámci něhož byl vytvořen například nový tojický betlém. 
Pozitivní zprávou je, že účastnice těchto kurzů samy iniciovali jejich pokračování, a tak kurzy 
probíhají na obecním úřadu v Tojicích i přes letošní zimu. 

Druhým žadatelem bylo občanské sdružení Topland Brd, které v současné době realizuje svůj 
projekt Dědictví kulturní krajiny. Zuzana Kejhová-Přenosilová z tohoto spolku k tomu dodává: 
„Mnozí z nás jsou s krajinou i profesně spjati. Na odborných konferencích a přednáškách si 
uvědomujeme mezeru, která je mezi samotným oborem (často pojatým akademicky) a praxí. 
Rozhodli jsme se proto uspořádat cyklus seminářů s názvem DĚDICTVÍ KULTURNÍ KRAJINY, 

http://www.mas.nepomucko.cz/�
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který má za cíl odborné poznatky srozumitelně interpretovat těm, kteří krajinu obývají, užívají a 
rozhodují tak o jejím vzhledu a fungování. Semináře jsou věnovány například vodě v krajině, 
urbanismu a krajinnému plánování, historickému vývoji krajiny a jejímu současnému využívání. 
Na semináře jste srdečně zváni. Jejich termíny můžete zjistit například přes kancelář MAS sv. 
Jana z Nepomuku, e-mail mas.nepomucko@seznam.cz, tel. 602 334 882-3.“   

Pavel Motejzík 

Pozvání na Zelenohorskou poštu 

Místní akční skupiny OS Aktivios, Radbuza a Sv. Jana z Nepomuku vás zvou na workshop zaměřený na 
budování nových expozic v rámci projektu spolupráce „Otevíráme poklady venkova“ v rámci 
Programu rozvoje venkova. 

 Datum Sobota 15.3.2014 10:00 - 16:00 hod. 

Zelenohorská pošta Nepomuk (Lesák), Zelenohorská 76, Nepomuk (Plzeň-jih) 

 Program:  

Pavel Motejzík, DiS. - manažer MAS sv. Jana z Nepomuku 

Základní představení projektu spolupráce "Otevíráme poklady venkova", v rámci něhož vzniknou 
regionální mini-muzea. 

Mgr.  Vendula Hnojská - autorka publikací Toulky po vodě 

Mlýny v našem regionu, příběhy a skutečnosti 

Pouskův mlýn, Barochův mlýn ve Vrčeni, Flosmanův mlýn v Partolticích, ale i další mlýny např. v 
Klášteře, Prádle, Tojicích či Dvorci. 

PhDr. Pavel Kroupa - mluvčí Společnosti přátel starého Nepomuka a provozovatel stálé expozice 
historické techniky na Zelenohorské poště 

Zelenohorská pošta včera, dnes a zítra 

Historický úvod k Zelenohorské poště, rekonstrukce domu a vznik stálých expozic, prohlídka domu a 
někdejších stájí. Představení záměru na vznik nové expozice věnované historii a urbanismu města 
Nepomuk. 

 Účast na workshopu je bezplatná, drobné občerstvení zajištěno. Zájemce o účast na workshopu 
prosíme o potvrzení účasti nejpozději do 10. 3. 2014 na email mas.nepomucko@seznam.cz, tel. 
602 334 883. 

 

Pavel Motejzík 
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